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19.9.2009. Otkriven spomenik na Patriji 
 
Predsjednik Republičkog odbora 
SUBNOR-a Blagoja Gajić i načelnik 
opštine Prijedor Marko Pavić otkrili  su u 
subotu obnovljeni spomenik na Patriji kod 
Prijedora, mjestu gdje su prije 67 godina 
partizanski odredi izvršili proboj iz 
opkoljene Kozare. U obnovu spomenika 
čiji je autor vajar Dragan Radaković i 
uređenje okoline opština Prijedor uložila je 
oko 50 000 KM.  
 

 
 
Pavić je tom prilikom rekao da ovim činom 
današnje generacije izražavaju svoje 
poštovanje prema precima, borcima 
Narodnooslobodilačkog rata čija hrabrost, 
slobodarski duh i patriotizam i danas 
izazivaju divljenje.  
-Nakon osam godina ponovo je na ovom 
mjestu spomenik koji podsjeća na jedan od 

najznačajnijih trenutaka  u istoriji ovog 
kraja i tako da smo bez obzira na 
ekonomsku i finansijsku krizu našli 
sredstva  za obnovu spomenika odužujući 
se na taj način poginulim partizanima, kao 
i njihovim porodicama, kazao je Pavić. 
Predsjednik Republičkog odbora 
SUBNOR-a Blagoja Gajić rekao je da je 
proboj na Patriji jedan od najznačajnijih 
momenata bitke na Kozari koja je vođena 
od juna do početka jula 1942. godine.  
-Prilikom proboja obruča, 4. i 5. jula 1942. 
godine poginulo je oko 600 civila i oko 
900 boraca, a iz zbjega na opkoljenoj 
Kozari izvučeno je oko 10 000 civila, 
rekao je Gajić dodavši da ovaj spomenik 
simbolizuje jedinstvo naroda i boraca, te 
svjedoči o borbi, stradanju i pobjedi naroda 
Potkozarja.  
On je dodao i da nije slučajno da je za 
ponovno otvaranje spomenika izabran ovaj 
dan. 
Događaj otvaranja spomenika na Patriji ve
zuje se za 19. septembar 1942. godine kada 
je na Paležu bila smotra 900 boraca, 
pripadnika kozarskog partizanskog odreda 
sa komandantom Šošom Madžarom koji su 
preživjeli neprijateljsku ofanzivu od 
ukupno 3000 boraca koji su 40 dana branili 
Kozaru i zbjeg od oko 80 000 žena, djece, 
staraca, rekao je Gajić. 
Povodom  svečanosti otvaranja 
obnovljenog spomenika organizovan i 
marš članova Udruženja rezervnih vojnih 
starješina maršrutom od Mlječanice do 
zaseoka Macure i Patrije gdje  
organizovano i polaganje vijenaca i 
istorijski čas, a svečanost na Patriji 
završena  je  velikim narodnim zborom. 
 
 
Novi parking prostor za novi prihod 
   
U cilju uređenja centra grada i rasterećenja 
od nepropisno parkiranih automobila 
,asfaltiran je prostor u zaleđu prijedorskog 
šetališta  i obilježen parking prostor, tako 
da je dobijeno 30 novih parking mjesta.Šef 
opštinskog Odsjeka za saobraćaj i  
parkinge Aleksandar Jeftić je potvrdio da 
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su u cilju naplate parkiranja, na tom mjestu 
postavljeni parking automati. 
-To su  dva automata koja su bila u 
susjednoj  Zanatskoj ulici, koje smo 
premjestili , ali narednih nekoliko dana 
nećemo vršiti kažnjavanje, već ćemo samo 
opominjati vizače dok se novi parking ne 
stavi potpuno u funkciju, kazao je Jeftić. 
Pored toga, dodao je Jeftić, Prijedorčani su 
dobili i još 33 parking mjesta na prostoru 
ispred Sportske dvorane „ Mladost“, gdje 
je nakon obilježavanja novih parking 
mjesta uveden red na ovom parkiralištu. 
-Ovdje smo imali dosta nepropisno 
parkiranih vozila i već se pokazuju  
rezultati,a budući da nije previše atraktivna 
lokacija parkiranje će biti jeftinije i to po 
cijeni od 0,50KM  dva sata i 1 KM čitav 
dan kada budu postavljeni automati, kazao 
je Jeftić. 
 

 
 
On je dodao da u Prijedoru trenutno ima 
460 parking mjesta, te da će se 15 000 KM 
koliko je iz prihoda od parkiranja uloženo 
u proširivanje parking prostora vrlo brzo 
isplatiti. 
-Očekujemo da će se prihod od naplate 
parkiranja povćeati za 30-40 000 KM, 
odnosno umejsto dosadašnjih 310 000 KM, 
taj bi prihod na godišnjem nivou mogao 
iznositi i do 350 000 godišnje, potvrdio je 
Jeftić. 
On je potvrdio da je pred početak ove 
školske godine izvršeno obilježavanje 
horizontalne signalizacije u blizini  
osnovnih i srednjih škola, za šta je 
utrošeno oko 3 000 KM. 
 

22.9.2009. Dan bez automobila  
 
Omladina i građani Prijedora prošetali su 
juče ulicama u centru grada koje su bile 
zatvorene za saobraćaj  u periodu od 11-14 
časova i tim simbolično podržali 
međunarodnu kampanju „ Dan bez 
automobila“.Stručni saradnik za ekologiju 
Snježana Vranješ je istakla da ova 
manifestacija promoviše viziju gradskih 
ulica kojima ne dominiraju motorna vozila. 
-Upravo smo iz tog razloga zatvorili za 
saobraćaj sve gradske saobraćajnice i 
promovisali alternativne vidove  
transporta, kao što je pješačenje, vožnja 
bicikla i rolera , pružajući sliku kako bi bar 
nekoliko sati u jednom danu izgledao naš 
grad bez saobraćajne gužve, kazala je 
Vranješeva. 
 

 
 
Ona je dodala da nadležna opštinska služba 
raspolaže podacima da  čak 40 odsto 
zagađenosti vazduha u gradu  potiče od 
izduvnih gasova automobila. 
Akciju su podržali učenici gradskih 
osnovnih škola koji su simbolično crtali na 
kolovozima bez vozila, ekološko društvo „ 
Ekus“ i Biciklistički  klub Prijedor.U 
vrijeme dok je centar grada bio bez 
saobraćajne guv,e radnici Rudarskog 
instituta su organizovali mjerenje emisije 
gasova i buke, koji će ista mjerenja vršiti  i 
nakon što saobraćaj bude ponovo otvoren. 
Opština Prijedor je 2002. godine potpisala 
Povelju „ U grad bez automobila“ čime se 
svrstala u preko hiljadu evropskih gradova 
koji 22. septembra promovišu zdraviji 
žviot u gradovima bez buke, čišći vazduh i 
svakodnevnu rekreaciju. 
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Održana manifestacija Dani meda 
 
Od 24-26. oktobra održana je trodnevna 
privredno–turistička manifestacija „ Dani 
meda“ koja je ,u glavnoj prijedorskoj ulici , 
okupila je 35  pčelara iz Prijedora, Sanskog 
Mosta, Ribnika, Drvara, Sokoca, Rudog, 
Gradiške i Banjaluke.Načelnik opštine 
Marko Pavić  pozdravio je  ovako veliki 
broj učesnika, naglašavajući da ova  
tradicionalna manifestacija sve više postaje 
međuopštinskog i republičkog karaktera. 
-Mi smo je zamislili kao lokalnu 
manifestaciju gdje bi lokalni proizvođači 
meda i pčelinjih proizvoda  predstavili 
svoju proizvodnju,ali smatram da je ovo 
dobra prilika da pčelari proširuju svoje 
tržište i plasiraju svoje proizvode, rekao je 
Pavić. 
On je dodao da će bez obzira na krizu, 
opština Prijedor isplatiti u potpunosti 
podsticajna sredstva za poljoprivrednike, 
koja u budžetu iznose 275 000 KM a da u 
tim podsticajima dosta učestvuju pčelari 
ove opštine. 
 

 
 
Predsjednik Udruženja pčelara „ Prva 
pčela“ Rajko Radivojac, koje je   175 
članova najbrojnije na području opštine 
Prijedor, naglasio je da se već na početku 
može reći da je manifestacija u potpunosti 
uspjela. 
-Ova godina se može ocijeniti kao 
prosječna pčelarska godina, sa većim 
prinosom bagremovog , u odnosu na 
livadski i kestenov med, koga gotovo da 
nije ni bilo, rekao je Radivojac. 

On je dodao da je prosječan prinos po 
košnici oko 25 kilograma meda ili  na 
nivou opštine oko 150 tona meda. 
Cijene meda na ovoj manifestaciji, čiji je 
generalni pokrovitelj opštine Prijedor, su   
povoljne i iznose  10 KM  po kilogramu, a 
u ponudi su i drugi pčelinji proizvodi kao 
što su polen, med u saću, propolis, 
kozmetika i melemi na bazi meda, vosak i 
razne delicije meda i agruma. 
 
Uskoro se završava zgrada sa 60 stanova 
za boračke kategorije 
 
Projektom koji finansira Vlada Republike 
Srpske i opština Prijedor planirana je 
izgradnja zgrade od 50 stanova i rok za 
završetak radova je bio oktobar 
mjesec.Načelnik Odjeljenja za boračko 
invalidsku zaštitu Mišo Rodić potvrdio je 
da je rok za završetak radova produžen, ali 
iz opravdanih razloga. 
-S obzirom da smo našli mogućnost da se 
podigne i šesti sprat zgrade, produžen je 
rok za još 70 dana , tako da završetak 
zgrade očekujemo do kraja ove godine, 
kada  bi stanovi trebali biti useljivi, rekao 
je Rodić. 
On je potvrdio da će  zgrada imati  ukupno  
po 12 dvosobnih stanova  i garsonijera, a 
ostalo su jednosobni stanovi, od kojih  55 
stanova ,  po listi koja još  nije konačna , 
treba da  dobiju porodice poginulih boraca 
,a pet  stanova ratni vojni invalidi. 
 

 
 
-Odmah naredne godine planirana je 
izgradnja još jedne zgrade uz ovu zgrade, 
koja će imati dodatnih 30 stanova ,čime će 
se  u 90 odsto riješiti potrebe za 
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zbrinjavanje porodica poginulih boraca i  
dijelom ratnih vojnih invalida.Kasnije bi 
trebalo predvidjeti izgradnju još jedne 
zgrade tako da bi svi od 130-150 ratnih 
vojnih invalida trebali da riješe stambeno 
pitanje , a  što je predviženo u  Programu 
stambenom zbrinjavanja koji je donijela 
Narodna skupština RS, kazao je Rodić. 
Opština ima obavezu da obezbijedi 
lokaciju, koja je u gradskom području i 
priključke za infrasturkturu. 
-Već su krenuli  radovi na priključcima  za 
vodovod i kanalizaciju, a uskoro slijedi i 
priključivanje  na toplovodnu i elektro 
mrežu i sve te obaveze biće završene prije 
zavšetka zgrade, kazao je Rodić. 
Vrijednost ove investicije je 2,1 milion 
KM, koje ulaže Vlada Repbulike Srpske 
putem resornog ministartsva ,  a oko 
milion KM  će obezbiejditi opština  
Prijedor , s tim da u cijenu nije uračunato 
zemljište koje je vlasništvo opštine,a koje 
svakako ima svoju cijenu. 
-Ovim se ublažava problem  stambenog 
zbrinjavanja, jer će porodice poginulih 
boraca biti riješene, dok će neriješeno 
ostati pitanje stambenog zbrinjavanja 
invalida kojih i u nižim kategorijama, 
tačnije ispod četvrte grupe  često žive u 
veoma lošim uslovima, a da ne govorimo o 
demobilisanim boricima, dodao je Rodić. 
Izvođač  radova  na ovom stambenom 
objektu je preduzeće „Una“  Kozarska 
Dubica, a podizvođač za građevinske 
radove  je preduzeće „MB modul“ iz 
Prijedora. 
 
Književni susreti na Kozari 
 
Ovogodišnji 37.  književni susreti na 
Kozari završeni su u nedjelju  
27.septembra  nastupom pjesnika 
zavičajnog kruga u Gradskoj čitaonici. . 
Stihove su govorili pjesnici iz susjednih 
potkozarskih  opština  Pero Solar, 
Aleksandar Gajić, Željko Galonja, 
Slobodan Kekić, Zdravko Mikić 
 Ovu trodnevnu kulturnu manifestaciju  
otvorio je u petak  25.septembra načelnik 
opštine Prijedor Marko Pavić koji je 

naglasio da su "Književni susreti na 
Kozari" postali brend Kozare, Potkozarja i 
Prijedora. 

 
 
-O renomeu "Književnih susreta na 
Kozari" najbolje govore imena laureta, kao 
što su Branko Ćopić, Vasko Popa, Danilo 
Kiš i drugi velikani jugoslovenske i srpske 
pisane riječi, kao i Miroslav Maksimović, 
ovogodišnji dobitnik književne nagrade 
''Skender Kulenović'', kazao je Pavić. 
Predsjednik žirija 37. ''Književnih susreta 
na Kozari'' Jovan Delić je u obrazloženju 
odluke žirija naglasio da Maksimović u 
svojoj pjesničkoj knjizi ''77 soneta o 
životnim radostima i teškoćama'' nastavlja 
da razvija svoj mit o svakodnevnici. 
-To je knjiga koju on dopisuje cijelog 
života, kao jedinstven pjesnički koncept 
usmjeren na sonetnu formu i na čudo 
života, naglasio je Delić.  
Povelju ''Skender Kulenović'' laureatu je 
uručio načelnik opštine Marko Pavić. 
 

 
 
Centralna manifestacija pod nazivom „ 
Pjesničko podne“ održana je u subotu na 
Mrakovici gdje je laureatu  uručen novčani 
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dio nagrade „ Skender Kulenović“ i  
statueta rudara, generalnog pokrovitelja 
kompanije Arcelor Mital. 
-  Mi moramo da vodimo računa da svoju 
baštinu negujemo, da je afirmišemo i da 
održavamo njeno prisustvo u ovim novim 
generacijama. Mislim da ova manifestacija 
kao što su «Književni susreti na Kozari» i 
ta nagrada «Skender Kulenović» tome 
doprinosi i to je ono što je meni drago i što 
meni tu predstavlja bitniji momenat od 
neke lične satsfakcije,rekao je  
Maksimović.  
 

 
 
Na poetskom času na Mrakovici  stihove 
su govorili   Dobrica Erić, Miro 
Vuksanović, Milovan Vitezović, Zoran 
Kostić, Boro Kapetanović, Milenko 
Jevđević, Mirjana Bulatović, Vladimir 
Jagličić, Rajko Lukač i Mile Mutić.U 
kulturno-umjetničkom dijelu programa 
učestvovale su dramske umjetnice Vjera 
Mujović  i Radenka Ševo .U muzičkom 
dijelu programa nastupili su  kamerni 
ansambl ''Belkanto'', Srpsko pravoslavno 
crkveno pjevačko društvo ''Vila'' i Etno 
grupa''Moštanica''. 
 

 
 

Pokrovitelj 37. književnih susreta na 
Kozari je Ministarstvo prosvjete i kulture 
Republike Srpske, organizator i domaćin 
opština Prijedor, a suorganizatori grad 
Banjaluka i opštine Laktaši, Srbac, 
Gradiška, Kozarska Dubica, Kostajnica i 
Novi Grad.  
 
Zlatna turistička ruža za Turističku 
organizaciju opštine Prijedor 
 
Direktor Turističke organizacije opštine 
Prijedor  Amira Ganić dobitnik je „ Zlatne 
turističke ruže“  kao najbolji projekt 
menadžer  
u 2009. godini turističkim zajednicama i 
organizacijama.Ovo laskavo priznanje 
Ganićevoj je uručeno  povodom Svjetskog 
dana turizma na nedavno održanoj 
manifestaciji“ Zlatna ruža turizma“ u 
organizaciji  televizijske ekipe emisije „ 
Turizam plus“ i pod pokroviteljstvom   
Ministarstva trgovine i turizma , grada 
Banja Luka i Turističke organizacije Banja 
Luka. 
-Ova nagrada je veliko priznanje za timski 
rad Turistčke organizacije opštine Prijedor 
,koja je uz pomoć lokalne zajednice koja je 
prepoznala značaj turizma kao veoma 
važne privredne grane, tokom ove godine 
realizovala nekoliko značajnih projekata, 
kazala je Ganićeva. 
 

 
 
Ona je potvrdila da je tokom 2009. godine 
priejdorska Turistička orgnizacija završila 
projekte izrade turističke prezentacije i 
razlgednice   opštine Prijedor, kao i 
postavljanje bilborda i svjetlećih panoa“ 
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city light“ na ulasku u grad koji je 
Ministarstvo trgovine i turizma Republike 
Srpske finansiralo sa 14.860 KM. 
-Do kraja godine treba da bude završena 
projektna dokumentacija, za postavljanje 
turističke signalizacije   za šta je opština 
izdvojila sredstva   u visini od 15000KM 
.Do sada smo sa Institutom  za 
građevinarstvo  , koji je dao najbolju 
ponudu za izradu studije izvodljivosti  na 
terenu označili 37  mikro lokacija gdje će 
biti postavljena turistička signalizacija na 
ulasku u grad, u urbanoj gradskoj zoni i u 
Omarskoj, kazala je Ganićeva. 
On je dodala i da su već aplicirana sredstva 
prema Ministarstvu trgovine i turizma u 
visini od 25 000 KM za postavljanje 
signalizacije. 
-Predvidjeli smo da obilježimo sva mjesta i 
lokacije koja su značajna za turiste počev 
od Nacionalnog parka Kozara, preko 
zotelskih i smještajnih kapaciteta, pa do 
crkva- brvnara, dodala je Ganićeva. 
Ovo je  , inače, četvrta „ Zlatna turistička 
ruža „ koja je došla u Prijedor jer je pored 
Ganićeve na ovogodišnjoj manifestaciji 
ona dodijeljena i  Eko centru „Ljekarice“ , 
a 2007. godine  „ Zlatnom ružom turizma“ 
nagrađeni su i manji smještajni kapaciteti 
Motela „ Le pont“ i  Hotel „ Monument“  
na Mrakovici. 
 
 
I zvanično registrovan hokejaški klub 
 
Među 60 registrovanih sportskih klubova u 
Prijedoru, od nedavno se nalazi i Hokejaški 
klub „ Pingvini 2010“. Ovo je potvrdio 
stručni saradnik za sport u 
Administrativnoj službi Zdravko Ostojić  i 
dodao da je time završen višemjesečni 
postupak registracije kluba. 
-Ekipa će  za početak   imati 20 članova 
uzrasta od 10-14 godina, što će biti 
okosnica kluba, s  tim da će svake godine  
vršiti upis ovih članova, kazao je Ostojić. 
On je potvrdio da su članovi ovog kluba 
tokom juna   boravili u Tuzli, gdje su 
učestvovali na četvorodnevnom seminaru 
koji je organizovala Hokejaška fondacija 

BiH čiji je osnivač kanadski hokejaš  
Kolins Bredli, inače koordinator i pokretač 
svih akcija vezano za hokej u Bosni i 
Hercegovini. 
- Ovo je   bilo veoma pozitivno iskustvo za 
mlade prijedorske hokejaše, budući da su 
treninge vodila eminentna hokejaška imena 
kao što su DŽon Vanbisbruk, šesti golman 
svih vremena u Kući slavnih , kao i Brjus 
Mekdonald, čuveni hokejaš , a kasnije i 
košarkaški trener čuvenih košarkaša 
Ajversona , Džordana i drugih., istakao je 
Ostojić. 
 

 
On je dodao da je ekipa tom prilikom 
dobila i  početnu hokejašku opremu, te da 
ih uskoro očekuje  odlazak u Sarajevo gdje 
će ponovo uz stručne  treninge uglednih 
hokejaša iz SAD nastaviti sa pripremama 
za sprotska takmičenja u idućoj godini. 
Ostojić je potvrdio da se uskoro očekuje i 
oprema za ljetnje i zimske treninge koje će 
prijedorskim hokejašima isporučiti 
Hokejaška fondacija BiH,a u dogledno 
vrijeme i izgradnja montažne sprotske 
dvorane za hokej. 
Za predsjednik Upravnog odbora 
imenovan je Vlado Anušić , a za 
predsjednika Skupštine kluba Zvonko 
Paunović, inače poznati prijedorski 
pedagozi fizičke kulture i učitelji skijanja. 
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Izdavač: Opština Prijedor 


